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The Third Course 

 القانون الجنائي للأعمال أهمية دراسة 

The importance of studying criminal law for business 

 

 بسبب العوامل المختلفة التالية:تنبع أهمية دراسة القانون الجنائي للأعمال 
The importance of studying criminal law for business arises due 

to the following various factors: 

 ؛في المجتمع وتفاقمهاانتشار كبير وواسع لهذا النوع من الجرائم  -1
1- The widespread spread of this type of crime and its aggravation 

in society. 

 

قتصادي يستطيعون حل هذه الجرائم وتسويتها إداريا وبذلك يفلتون من صحاب النفوذ الاأ -2
 ؛العقاب لما لهم من نفوذ اقتصادي وسياسي

2- Those with economic influence can solve these crimes and settle 

them administratively, thus escaping punishment because of their 
economic and political influence. 

 

 ؛جراملإهناك تكتم كبير على هذا النوع من ا -3
3- There is great secrecy regarding this type of crime. 

 

على ، و قتصاديلإشخاص أو بالنشاط الأالضرر المادي المترتب من هذه الجرائم كبير يضر با -4
بد من تدخل القاضي الجزائي ومثال ذلك ما حدث في قضية بنك الخليفة، لا اسسلأهذا ا

 الوعد الصادق ...الخ
4- The material damage resulting from these crimes is significant 
and harms people or economic activity. On this basis, the criminal 

judge must intervene. An example of this is what happened in the 

case of Al-Khalifa Bank, Al-Waad Al-Sadiq...etc. 
 

 ؛ظهور طبقة أثرياء جدد بطرق لا مشروعة -5
5- The emergence of a new wealthy class through illegal means. 

 



 المساس بالمال العام أو الكسب غير المشروع.فيه ردع كبير لمن تسول له نفسه  -6
6- It has a great deterrent to those who dare to harm public funds or 
illegal gains. 

 ؛يحمي عالم الأعمال من كل التهديدات التي تمس الحياة الاقتصادية -7
7- It protects the business world from all threats affecting economic 

life. 

والأعمال، مما جعل  رجال المالفشل التعويضات المدنية في ردع التجاوزات المرتكبة من قبل  -8
الأعمال للردع والعقاب ضد الاستعمال السيء  ميدانفي  للتدخل وبقوةالقانون الجنائي مؤهلا 

 و المنحرف للأموال وائتمان المشروعات والشركات التجارية.
8- The failure of civil compensation to deter violations committed 

by financiers and businessmen, which made the criminal law 

qualified to intervene forcefully in the field of business to deter and 

punish the bad and deviant use of funds and credit of commercial 

projects and companies. 


